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هدیه به خوانندگان

شهید امیر حاج امینی)ره(: اگر می خواهید از شما که در سوگ 
من نشسته اید راضی و خشنود باشم،  دوست امام باشید و به ندایش 

لبیک گوئید.

پای درس علی)ع(

راهکارهای خودسازی
امــام علی)ع( خطاب به مالک اشــر: ... اطاعت خدا را بر دیگر 

کارها مقدم دارد، و آنچه در کتاب خدا آمده، از واجبات و سنت ها 

را پیروی کند.

دستوراتی که جز با پیروی آن رستگار نخواهد شد، و جز با نشناختن 

و ضایع کردن آن جنایتکار نخواهد گردید.
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اخبار ادبی و هنری

حراج پدر توسط عکاس!
یکی از گالری های تهران به مناسبت روز پدر نمایشگاه عکس های برهنه یک 
عکاس از پدرش را برگزار کرد که البته این گالری، روز گذشــته توسط نهادهای 

مربوطه پلمب شد!
پس از ترسیم حراج خواهر و نمایش استفاده از مادر برای مخفی سازی مواد 
مخدر در یکی از فیلم های روی پرده سینماهای کشور، این بار نوبت به حراج پدر 

در یکی از گالری های تهران شد!
گالری »دنا« که مشخص نیست با مجوز چه نهادی نمایشگاه برگزار می کند، 
اقدام به برپایی نمایشگاه عکس های برهنه یک عکاس از پدر کهنسال خود کرد. 
»فرشاد ع« در گفت وگویی اعلام کرده بود که هدفش از انتشار عکس های لخت 

پدرش، نمایش واقع بینانه یک وضعیت بشری بوده!
البته روز گذشــته، گالری دنا که این عکس هــای غیراخلاقی را به نمایش 
درآورده بود توســط ناجا پلمب شد، اما جای سوال است که این گالری آیا برای 
برپایی این نمایشــگاه، مجوز گرفته بود و آیا وزارت ارشــاد بر فعالیت این گونه 

مراکز ، نظارتی ندارد؟ 
گفتنی است، عکاس مذکور از مدرسان دانشگاه سوره است!

تمجید هنرمندان خارجی 
از فرج الله سلحشور

در مراســم گرامیداشت فرج الله سلحشور که در جشنواره جهانی فیلم فجر 
برگزار شــد، جمعی از هنرمندان داخلی و خارجی به ســتایش از این فیلمساز 

پرداختند.
در این مراســم که عصر یکشــنبه پنجم فروردین در محل برگزاری سی و 
چهارمین جشــنواره جهانی فیلم فجر برگزار شد، شیخ علی ظاهر تهیه کننده 
لبنانی به بیان خاطره ای از پخش ســریال »یوسف پیامبر)ع(« در شبکه المنار 
لبنان پرداخت و گفت: زمانی که این ســریال پخش می شــد خیابان ها خالی از 
جمعیــت بود و مخاطبان آن هم مســیحی و هم مســلمان بودند. برای برپایی 
بزرگداشــتی از فرج الله سلحشــور به همراه تعدادی از عوامل دعوت کردیم به 
بیروت بیایند و وقتی ســید حســن نصرالله خبردار شدند، خواستند ملاقاتی با 

ایشان داشته باشند که این ملاقات نیم ساعته تا دو ساعت ادامه داشت.
جاوید جعفری، ســینماگر هندی گفت: حدود 20 میلیون مسلمان در هند 

زندگی می کنند که آثار فرج الله سلحشور را تماشا کرده اند.
عبدالحمید طاهر کارگردان عراقی دیگر ســخنران این مراسم بود و با بیان 
اینکه از طریق ســریال یوسف با سلحشور آشنا شده است، گفت: شاید بیشتر از 
30 میلیون نفر در عراق این ســریال را تماشــا کردند و هنوز هم این سریال در 

شبکه های عراقی در حال پخش است و مردم از دیدنش خسته نمی شوند.
حجت الله ایوبی رئیس سازمان سینمایی نیز گفت: سلحشور به گردن نظام 
مــا حق بزرگــی دارد. در دوران حضور در رایزنی فرهنگی، با هر ســفیری که 
دیدار داشــتم درخواستشان سریال یوسف بود و این فیلم در دوران حضورم در 

مسئولیت رایزنی هم بهترین هدیه ای بود که می دادم.
وی تأکید کرد: ســینمای ایران باید قدرشناس این زحمات باشد. سلحشور 
نمونه  یک سینماگر قرآنی بود و خوشحالم در کنار فیلم سازی به تربیت جوانان 

نیز پرداخت و امیدوارم این راه ادامه داشته باشد.
سیدرضا میرکریمی، دبیر ســی و چهارمین جشنواره جهانی فیلم فجر نیز 
اظهار داشت: شــخصا در بسیاری از کشورهای مسلمان شاهد تأثیر سریال های 
سلحشــور در بین مــردم بوده ام و این درس بزرگی اســت که چگونه قصه های 
مشترک ما مسلمانان که در قرآن آمده می تواند این ارتباط وسیع را برقرار کند.

وی تصریح کرد: چهره  انقلابی سلحشور و پافشاری که روی بحث سینمای 
دینی داشت تا آخرین لحظه هم ادامه داشت و شنیدم که درباره  حضرت موسی 
هم متن خوبی آماده است که اگر به تصویر کشیده شود تأثیر بیشتری از یوسف 

پیامبر خواهد داشت.
نادر طالب زاده، حســین زندباف تدوینگر، عبدالحمید قدیریان طراح صحنه 
و لباس و بصیر سلحشــور فرزند فرج الله سلحشــور نیز از دیگر ســخنرانان این 

مراسم بودند.

بازیگرانی که بازیچه جنگ روانی می شوند!
بــا مدیریت و هدایت معاندین نظام، جریانی رســانه ای در حمایت از یکی 
از جاسوســان آمریکا در ایران که دو سال است زندانی شده راه افتاده است که 
برخی از بازیگران سینما نیز فریب خورده و بازیچه این عملیات ضدامنیتی قرار 

گرفته اند.
پس از ترانه علیدوســتی که بدون هیچ دلیل قانع کننده ای از یک جاسوس 
حمایــت کرد، مهناز افشــار بازیگر نیــز برای اینکه از این قافلــه عقب نماند و 
خودی نشــان دهد، متنی را در فضای مجازی منتشر کرد که بیش از هر چیز، 
گویای پایین بودن سطح اطلاعات این بازیگر است. او در این متن نوشته است: 
»همچنان براین باورم که هیچ انســانی نباید به دلیل اعتقاد و باورش در زندان 
باشد، امید دارم به آن روز، ای کاش امیدمان ناامید نشود!« که البته مهناز افشار 
توضیح نداده که فعالیت جاسوســی و همکاری با یــک دولت جنگ طلب، چه 

نسبتی با احترام به عقاید و باورهای دیگران دارد؟!
متأســفانه، مغفول ماندن پروســه »اطلاع رسانی و اقناع ســازی« در نظام 

رسانه ای کشور منجر به تعمیق عملیات روانی دشمن خواهد شد.
معلم: سیستم امروز سینمای ما 

ارباب و رعیتی است!
علی معلم تهیه کننده و منتقد سینما، معتقد است که سیستم امروز کشور 

ما ارباب رعیتی است.
وی در گفت وگو با ســینماپرس گفت: مدیران ســینمایی ثابت کرده اند که 
موافقت و مخالفت اهالی ســینما و به ویژه کارشناسان این حوزه اصلًا برایشان 
اهمیتی ندارد و هر کاری را که مایل باشند انجام می دهند؛ سیستمی که امروزه 
سینمای ما آن را دنبال می کند به نوعی سیستم ارباب رعیتی محسوب می شود 
و متأسفانه مدیران سینمای کشور از دست بالا به اهالی سینما نگاه کرده و برای 

آنها تصمیم گیری می کنند.
معلم ادامه داد: برای سینما باید نوعی استراتژی کلی تبیین شود تا بر اساس 
آن سینماگران و مدیران سینمایی کارهای خود را انجام دهند؛ تمامی کشورهای 
صاحب صنعت سینما نیز این استراتژی خاص را برای سینمای شان دارند و در 
واقع سینما بر اساس خواســته ها و نیازهای حکومت ها و همچنین پاسخ دهی 
به نیازهای فرهنگی مردم عمل می کند اما متأســفانه در کشــور ما این دبیران 
و برگزارکنندگان جشنواره هستند که به صورت سلیقه ای جشنواره ها را برگزار 
کرده و بدون آنکه به سینمای جهان و حتی سینمای ایران اشراف کامل داشته 

باشند برای آن تصمیم گیری می کنند.
این تهیه کننده گفت: وقتی تجربه سال گذشته و عدم استقبال اهالی سینما، 
منتقدان، مخاطبان و... نشــان داد که تفکیک جشنواره فجر در دو بخش ملی و 
بین المللی کار درستی نیست مدیران سینمایی باید اشتباه خود را در این زمینه 
می پذیرفتند و با تعطیلی این بخش از جشنواره و ادغام آن با بخش ملی یک بار 

دیگر خطا و اشتباه های سال گذشته را تکرار نمی کردند.
راز استقبال از مجری شبکه صهیونیستی 

در جشنواره فجر!
مدیران جشــنواره جهانی فیلم فجر درحالی مدعی هســتند که از حضور 
مجری شبکه صهیونیســتی من و تو در این جشنواره بی خبر بودند که گزارش 
رســانه ها، گویای استقبال و خوش و بش برخی از دست اندرکاران این جشنواره 

با مجری مذکور است!
پس از حضور مجری شــبکه من و تو که به اذعــان مدیرانش، با تلویزیون 
رژیم صهیونیســتی همکاری می کند در جشنواره جهانی فیلم فجر، مدیران این 
جشنواره در واکنشی شتاب زده اعلام کردند که حضور وی بی خبر بودند و مجری 

مذکور بدون هماهنگی با ایشان به محل کاخ جشنواره آمده است.
اما ســایت سینماپرس از اســتقبال و خوش و بش برخی از دست اندرکاران 

روابط عمومی جشنواره جهانی فیلم فجر از مجری شبکه من و تو گزارش داد.
همچنین برخی از رســانه های دولتی مدعی شدند که مجری مذکور حدود 
دو ماه اســت که از همکاری با من و تو ابراز پشــیمانی کرده و به ایران بازگشته 
است. این درحالی است که خبرگزاری تسنیم خبر داد که این مجری تا 10 روز 
قبل در برنامه های خبری شــبکه صهیونیســتی مذکور به بیان خبر علیه ایران 

مشغول بوده است! 

رئیس سازمان حج و زیارت خبر داد

پرداخت دیه شهدای سقوط جرثقیل 
تا ۴5روز دیگر

اوحدی در مورد دیه شــهدای حادثه سقوط جرثقیل، گفت: آنها 
گفتند یک تا 1/5 ماه آینده پرداخت می شود و همچنین در مورد منا 
نیز ما با اســتناد به احکام اهل تسنن و تشیع ثابت کردیم که کشته 

شدن زائران در جمع نیازمند دیه است و این بر عهده حاکم است.
به گزارش خبرگزاری فارس، رئیس سازمان حج و زیارت در نشست خبری 
خود با اصحاب رسانه  به بیان روند مذاکرات انجام شده با سعودی ها پرداخت.
وی با بیان اینکه به طرف ســعودی اعلام شــد که ایران حجی را قبول 
دارد که امنیت و حفظ کرامت و احترام زائر در آن لحاظ شــود، گفت: از آنها 
خواستیم تا در مورد پروازهای ماهان به طور دقیق اظهار نظر کنند همچنین 
با توجه به جلســات متعددی که قبل از ســفر با امیر عبداللهیان، عراقچی و 
ظریف داشــتیم و آنها اعلام آمادگی بــرای فراهم کردن تمام تمهیدات لازم 
کرده بودند، به طرف سعودی گفتیم ما آماده هستیم تا شما از طریق حافظ 

منافع خود صدور ویزا را انجام دهید و ما نیز تمهیدات لازم را انجام دهیم.
رئیس سازمان حج و زیارت خاطرنشان کرد: بعد از صحبت های ما، وزیر 
حج عربستان رو کرد به نماینده وزیر خارجه آل سعود و از او خواست تا پاسخ 
هیئت ایرانی در خصوص چگونگی صدور ویزا را بدهد که آنها گفتند در این 
مورد کارگروهی تشکیل شده تا به راهکاری مناسب برسند و پاسخ را قبل از 

عزیمت هیئت ایرانی به ایران می دهند.
اوحدی بیان داشت: همچنین درخواست ملاقات رئیس سازمان هوایی دو 
کشور را داشتیم که این مورد نیز صورت گرفت ضمن اینکه نماینده وزیر کشور 
عربســتان در مورد فعالیت های فرهنگی ایران پرسید که من گفتم 4 دعای 
کمیل سال گذشته با مجوز وزیر کشور آل سعود برگزار شده، در این هنگام او 
اعتراف کرد که شاخص ترین زائر از نظر نظم و ادب اسلامی زائران ایران هستند.

وی همچنین در پاسخ به سوالی در مورد برگزاری مراسم برائت از مشرکین، 
خاطرنشان کرد: مباحث فرهنگی ما مانند سنوات گذشته انجام می شود و این 

یکی از 11 بندی است که ما در تفاهم نامه بر آن تاکید کرده ایم.
رئیس سازمان حج و زیارت گفت: در موضوع تامین امنیت زائران و استفاده 
از دستبندهای الکترونیکی به ما اعلام کردند واردات رهیاب به عربستان ممنوع 
است و آنها خودشان این سیستم را تهیه کرده و در اختیار ما می گذارند. در 
پایان به ما گفتند که تفاهم نامه فوق را امضاء کنید و ما بعداً درخصوص صدور 
ویزا به جمع بندی می رسیم که ما به صراحت اعلام کردیم که موضوع ویزا باید 

به عنوان یک بند در تفاهم نامه ذکر شود.
اوحدی در خصوص پاسخ هیئت عربستانی پیرامون چگونگی صدور ویزا، 
گفت: همچنان منتظر اعلام نظر آنها هســتیم و قرار شد برای هیئت ایرانی 

مجدداً ویزا صادر شود تا به مذاکره با آل سعود برویم.
رئیس سازمان حج و زیارت با بیان اینکه سهمیه حجاج ایرانی برای تعداد 
64 هزار نفر عنوان شده است، اظهار داشت: البته عربستانی ها برای اولین بار 
اعتراف کردند ســهمیه ایران با توجه به جمعیت 78 هزار نفر اســت که این 

موضوع از سال آینده اجرایی می شود.
وی درخصــوص مجازات خاطیان فرودگاه جــده، گفت: در مذاکرات به 
وزیر حج عربستان گفتیم که تعلل در صدور حکم این خاطیان شائبه هایی به 
وجود آورده چرا که شما قبلًا اعلام کرده بودید که اشد مجازات را در حضور 
خانواده های قربانیان در نظر می گیرید که وزیر حج عربستان گفت: من تعجب 

می کنم که چرا حکم دادگاهی که صادر شده است اعلام نشده.
رئیس سازمان حج و زیارت در مورد دیه شهدای حادثه سقوط جرثقیل، 
ابراز داشت: آنها گفتند یک تا 5/1 ماه آینده پرداخت می شود و همچنین در 
مورد مناء نیز ما با استناد به احکام اهل تسنن و تشیع ثابت کردیم که کشته 

شدن زائران در جمع نیازمند دیه است و این بر عهده حاکم است.
اوحدی در خصوص اظهارات روز گذشته وزیر ارشاد که فضای مذاکرات 
را سرد و تحکم آمیز دانسته بود، اظهار داشت: این طبیعی است که در شرایط 
سیاســی کنونی فضای مذاکرات سرد باشد اما در مورد تحکم آمیز بودن، این 
موضوع در نحوه تنظیم تفاهم نامه مشاهده شد که آنها آن را یکطرفه تنظیم 
یا به صورت »صورتجلســه« به ما ارائه کردند که ما نســبت به آن اعتراض 

کردیم و متن تغییر کرد.
در ادامه این نشســت، پرورش رئیس سازمان هواپیمایی ایران نیز بیان 
داشــت: ســعودی ها بندی را در تفاهم نامه قرار داده بودنــد مبنی بر اجازه 
اســتفاده ایران از شرکت هواپیمایی ثالث که ما نسبت به آن اعتراض کردیم 

و آن بخش حذف شد.

حضرت آیت الله  العظمی خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی  روز گذشــته در دیدار اعضای 
شــورای عالی مرکز الگوی اســلامی - ایرانی 
پیشرفت، هدف انقلاب اسلامی را »تحقق تمدن 
اسلامی« خواندند و با اشــاره به مبانی غلط و 
ناکارآمدیِ الگوهای توســعه  جهانی و ضرورت 
ارائه  الگوی جدید اسلامی - ایرانی، »کار جهادی 
و انقلابی«، »استفاده از ظرفیت غنی و قوی منابع 
اسلامی و حوزه های علمیه«، »برخورداری از قوت 
علمی« و »گفتمان ســازی« را از الزامات تولید 
و تدوین »الگوی اســلامی - ایرانی پیشرفت« 

برشمردند.
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای در تبیین مراحل 
پنجگانه  تحقق اهداف انقلاب اســلامی و نسبت آن با 
الگوی پیشــرفت، گفتند: مرحلــه  اول در این فرایند، 
شــکل گیری انقلاب اسلامی اســت و پس از آن باید 
بلافاصله نظام اسلامی تشکیل شود که هنر بزرگ امام 

خمینی رحمه الله نیز ایجاد نظام اسلامی بود.
رهبر انقلاب، مرحله  ســوم را که اکنون در آن قرار 
داریم، »تشکیل دولت اسلامی« یعنی تشکیل دولتی 
براســاس الگوها و معیارهای کاملًا اسلامی خواندند و 
افزودند: تا وقتی این مرحله به طور کامل محقق نشده 
اســت، نوبت به »تشکیل جامعه  اسلامی« نمی رسد و 
در این صورت، موضوع سبک زندگی اسلامی نیز صرفاً 

در سطح گفتمان سازی در جامعه باقی خواهد ماند.
ایشان، گام نهایی در مراحل پنجگانه  اهداف انقلاب 
اسلامی را تحقق »تمدن اسلامی« دانستند و خاطرنشان 
کردند: تمدن اســلامی، کشورگشــایی نیست بلکه به 

معنای تأثیر پذیرفتن فکری ملت ها از اسلام است.

حضرت آیت الله  العظمــی خامنه ای تولید الگوی 
پیشــرفت اســلامی- ایرانی را لازمــه تحقق »تمدن 
اســلامی« خواندند و در پاســخ به این سؤال که »چرا 
الگوهای موجود و آزموده  شده در دنیا نمی توانند الگوی 
مطلوبی برای ما باشند؟«، گفتند: الگوهای رایج توسعه، 
از لحاظ مبانی، غلط و بر پایه اومانیسم و اصول غیرالهی 
هستند و از لحاظ آثار و نتایج نیز نتوانسته اند وعده هایی 
را که در خصوص ارزش هایی نظیر آزادی و عدالت داده 

بودند، محقق کنند.
رهبر انقلاب، وضعیت نامناســب برخی کشورهای 
دنبال کننده این الگوها در شاخص هایی نظیر بدهی های 
کلان مالی دولت ها، بیــکاری، فقر و اختلاف طبقاتی 
شدید را نشانه هایی از ناکارآمدی الگوهای رایج خواندند 
و افزودند: این جوامع اگرچه پیشرفت هایی نیز داشته اند 
اما پیشــرفت ها تا اعماق آن جوامــع نفوذ نکرده و به 
»اخلاق، عدالت، معنویت و امنیت« منتهی نشده است، 
بنابراین ما باید الگوی پیشرفت بومی خود را متکی بر 

مبانی اسلامی و فرهنگ ایرانی، تعریف و ارائه کنیم.
ایشــان، »اســلامی بــودن« الگوی پیشــرفت را 
اســاس کار خواندند و تأکید کردند: لازمه تحقق این 
موضــوع، تحقیقات عمیق اســلامی و ارتباط وثیق و 
پیوســته با حوزه های علمیه و فضــلای متفکر، آگاه 
 و مســلط بر مبانی فلســفی، کلامی و فقهی اســت.
حضرت آیــت الله  العظمی خامنــه ای، توجه به وَجه 
ایرانی در عنوان الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت را نیز 
مهــم ارزیابی کردند و افزودند: ایران، زمینه  تحقق این 
الگوست و اگر به فرهنگ، تاریخ، جغرافیا، اقلیم، آداب 
و ســنن و سرمایه های انســانی و طبیعی کشور توجه 
نشود، الگوی پیشرفت، سندی غیرقابل تحقق و بدون 

استفاده خواهد شد.
رهبر انقلاب پس از بیان اهمیت و ضرورت الگوی 
 پیشرفت اسلامی- ایرانی به بیان الزامات تولید آن پرداختند.
ایشــان، »تنظیم و تدوین علمی«، »ایجاد زمینه برای 
بحــث و تضارب آرا درباره الگو«، »مشــخص شــدن 

مرزبندی ها و تمایزات الگو با نسخه های فراوان و مکاتب 
موجود در دنیا«، »توجه توأمان به آرمانها و واقعیات«، 
»کاربــردی بودن« و »برخــورداری از قوت و مقاومت 
علمی در برابر نظرات معــارض و مخالف« را از جمله 
الزامات تدوین الگوی پیشرفت اسلامی - ایرانی خواندند.
حضــرت آیت الله العظمی  خامنه ای در ادامه چند 
توصیه نیز خطاب به اعضای شورای عالی مرکز الگوی 

اسلامی- ایرانی پیشرفت بیان کردند.
»عجله نکردن در تهیه و تدوین الگو«، »آسیب شناسی 
عملکرد پنج ساله مرکز«، »نقد جدی و قوی الگوهای رایج 
توسعه جهانی«، »کار جدی، جهادی و انقلابی و استفاده 
از محققان جوان، خوش فکر، مؤمن و انقلابی«، »ارتباط 
با دستگاه ها و بدنه مدیریتی کشور« و »گفتمان سازی« 
توصیه های رهبر انقلاب اسلامی به اعضای شورای عالی 

مرکز الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت بود.
حضرت آیت الله العظمی  خامنه ای با تأکید بر اهمیت 
»گفتمان سازی«، افزودند: باید با استفاده از دستگاه ها و 
امکانات، به نحوی گفتمان سازی شود که الگوی پیشرفت 
اسلامی- ایرانی، به گفتمانی حاکم بر ذهن ها و دل های 

جوانان یعنی نسل آینده مدیران کشور تبدیل شود.
ایشــان همچنین شــرط لازم بــرای موفقیت در 
هــر اقدامــی را »ایمــان و اعتقاد راســخ« خواندند 
و از فعالیت هــای رئیــس و اعضــای شــورای عالی 
 مرکــز الگــوی اســلامی ایرانــی تشــکر کردنــد.

پیش از ســخنان رهبر انقلاب اســلامی، آقای دکتر 
واعظ زاده رئیس شــورای عالی مرکز الگوی اسلامی - 
ایرانی پیشــرفت، گزارشــی از فعالیت ها و برنامه های 
مرکــز و مراحل تهیه و تدوین الگوی پایه پیشــرفت 

اسلامی - ایرانی بیان کرد.

رهبر انقلاب:

تمدن اسلامی كشورگشایی نیست
تاثیرپذیری ملت ها از اسلام است

تبریز- خبرنگار کیهان:
شهروندان تبریزی دیروز پیکر شهید مدافع 
حرم را تشییع و در گلزار شهدای وادی رحمت 

این شهر به خاک سپردند.
پیکر شهید عدالت اکبری دیروز از میدان شهدای 
تبریز به سمت میدان ساعت تشییع شد و پس از اقامه 
نماز، پیکر این شهید برای خاکسپاری به گلزار شهدای 
وادی رحمت منتقل و در آنجا به خاک ســپرده شد. 
شهید عدالت اکبری متولد دوم اردیبهشت 1367 بود 

که در نبرد با گروه های تروریستی تکفیری در حومه 
شهر حلب سوریه به شهادت رسید.

همچنین به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان از 
قزوین شــهادت دو مدافع حرم از استان قزوین محرز 
شد، معاون روابط عمومی و تبلیغات سپاه صاحب الامر 
اســتان قزوین گفت: الیاس چگینی و زکریا شــیری 
چهارم آذر 1394 در شــهر حلب سوریه به شهادت 
رســیدند ولی پیکرشــان در منطقه به جای مانده و 

تاکنون به کشور بازنگشته است.

تشییع پیکر مطهر شهید مدافع حرم در تبریز

مقدونیه،  خارجه  وزیر  دیدار  در  رئیس جمهور 
امکانات و توانمندی های دو کشور را برای توسعه 
و تعمیق سطح همکاری ها بسیار گسترده دانست 
و تاکید کرد: هیچ مانعی در مسیر گسترش روابط 

همه جانبه تهران و اسکوپیه وجود ندارد.
حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور کشورمان 
روز دوشــنبه در دیدار »نیکولا پوپوســکی« وزیر خارجه 
مقدونیــه اظهار داشــت: حجم مبادلات تجــاری ایران 
و مقدونیه نشــان می دهــد که تاکنــون از ظرفیت ها و 
توانمندی های دو کشــور به خوبی استفاده نشده و لازم 
است در دوره جدید، با بهره گیری مناسب از فرصت ها و 

امکانات، تحرکی در این روابط ایجاد کرد.
رئیس جمهور با اشاره به اظهارات وزیر خارجه مقدونیه 
مبنی بر علاقه مندی به گشایش قریب الوقوع سفارتخانه 
کشــورش در تهران، تصریح کرد: با معرفی توانمندی ها و 
ظرفیت های مشترک به بخش خصوصی دو کشور، شرایط 

جدیدی در روابط تهران - اسکوپیه ایجاد خواهد شد.
 روحانی به پیشرفت ها و توانمندی های فنی و مهندسی 
شرکت های ایرانی در همه زمینه ها و از جمله ساخت راه ، 
سد و نیروگاه اشــاره کرد و گفت: شرکت های ایرانی هم 
اکنون در بسیاری از کشورها فعال هستند و بی تردید در 
مقدونیه نیز قادرند در رقابت  ها با دیگر شرکت ها ، بسیاری 
از پروژه های این کشور را به خوبی و با کیفیت اجرا کنند.
رئیس جمهور، واکســینه کــردن جوانــان در برابر 
اندیشــه های افراطی گــری به ویژه در فضــای مجازی را 
ضروری دانســت و گفت: برخی تلاش دارند با انتســاب 
تفکرات انحرافی به اســلام کــه البته هیچ ارتباطی نیز با 
اسلام و مســلمانان ندارد، جوانان را به سمت تروریسم و 

حرکت های افراطی بکشانند.
بــه گزارش فارس همچنین وزیر خارجه مقدونیه نیز 
در این دیدار تاکید کرد: اســکوپیه مصمم به گسترش و 
تعمیق روابط همه جانبه خود با جمهوری اســلامی ایران 
است و در همین ارتباط به  زودی سفارت خود را در تهران 

افتتاح می کند.
»پوپوسکی« با اشاره به مذاکرات خود و هیئت همراه 
با مقام های ایرانی اظهارداشت: زمینه برای توسعه سریع 
همکاری های تهران – اسکوپیه آماده است و حضور هیئت 
بزرگی از بازرگانان مقدونیه ای در تهران نشان دهنده عزم 

راسخ ما به توسعه سطح همکاری ها است.
وی به موضوع تروریســم و ضرورت مبارزه همگانی 
با آن اشــاره و تصریح کرد: متاســفانه اروپا برای دوره ای 
طولانــی از این معضل غافل بود و مبارزه با این پدیده که 

روحانی در دیدار وزیر خارجه مقدونیه:

شركت های ایرانی و فعالان بخش خصوصی آماده اجرای پروژه ها در مقدونیه هستند

نگرانی مشترکی را برای جامعه جهانی ایجاد کرده، نیازمند 
هماهنگی و تلاش همه کشورها است.

ظریف: دولت آمریکا را مسئول 
حفظ اموال ایران می دانیم

وزیر امور خارجه گفت: رسما در مورد دو میلیارد دلار 
دارایی های ایران اعلام کردیم که دولت آمریکا را مسئول 
حفظ اموال خود می دانیم و اگر به این دارایی ها دست اندازی 

شود، ادعای خسارت می کنیم.
به گزارش ایرنا، محمدجواد ظریف دیروز در نشســت 
خبری مشترک با وزیر خارجه مقدونیه در پاسخ به سوالی 
درمورد مصادره دو میلیــارد دلار از دارایی های ایران در 
آمریکا افزود: اگر به اموال ایران دست اندازی شود، به طور 
حتم در زمان لازم در برابر دولت آمریکا ادعای خســارت 

خواهیم کرد.
وی تصریــح کرد: ما اعلام کردیم از ابتدا رای محاکم 
آمریکایــی را بــه رســمیت نمی شــناخته ایم و تصمیم 
دست اندازی به اموال ایران را غیرقانونی می دانیم چرا که 

خلاف مقررات حقوق بین الملل است.
رئیس دستگاه دیپلماسی ایران ادامه داد: این موضوع 
را بــه وزیر خارجه آمریکا تاکیــد کردم، وی پیش از این 
هم موضع ما را می دانست، از زمانی که محاکم آمریکایی 
این گونه اقدامات غیرقانونی انجام دادند رسما هم موضع 

خودمان را اعلام کردیم.
ظریف همچنین اظهارداشت: تمام تلاش ما این است 
که مانع دسترسی آمریکا به اموال ایران شویم و روش آن 
این است که اجازه ندهیم اموال این کشور وارد آمریکا شود 

و به این موضوع توجه داشته باشیم.
وی تصریح کرد: از آنجا که این اقدام غیرقانونی توسط 
آمریکا سال هاست که انجام می شود دستگاه های جمهوری 
اســلامی ایران همواره مراعات می کردند که اجازه ندهند 

اموال این کشور به سمت آمریکا حرکت کند تا آنها نتوانند 
با استفاده از این آرا که از نظر ما و بسیاری از کشورها خلاف 

حقوق بین الملل است بر اموال ایران دست اندازی کنند.
وزیر امور خارجه ادامه داد: نکته مسخره تر این است 
که یکی از دادگاه های آمریکایی، ایران را برای عملیات 11 
سپتامبر مقصر شناخت که نشان دهنده میزان سیاسی بودن 
محاکم آمریکا است و برخلاف ادعاهایی که مطرح می شود، 
ارتباطی با بحث حقوقی ندارد و تصمیم گیری سیاسی است.
ظریف در بخش دیگری از این نشست مشترک خبری 
درمورد سفر وزیر خارجه مقدونیه به تهران اظهار داشت: 
برای نخســتین بار از مقدونیه میهمان رســمی داریم. از 
ابتدای اســتقلال جمهوری مقدونیه با این کشور روابط 

سیاسی برقرار کردیم.
وی یادآور شد: در سال های گذشته به علت وضعیت 
ویژه تحریم ها روابط محدودتری با کشور دوست مقدونیه 

داشتیم.

وی ضمن ابراز امیدواری از این که این ســفر به نفع 
روابط دو کشور و ثبات و امنیت منطقه و خاورمیانه و بالکان 
باشد، گفت: اطمینان داریم که با گفت و گو زمینه همکاری 

گسترده ای را داریم.
بحران منطقه راه حل نظامی ندارد

همچنین نیکولا پوپوسکی وزیر خارجه مقدونیه در این 
نشســت خبری در پاسخ به سوالی در خصوص مشکلات 
مهاجران به اروپا افزود: مقدونیه یکی از کشورهایی است 
کــه در کریدورهای اصلی مهاجرت قرار گرفته و تنها مرز 

مهاجران برای رسیدن به اروپا است.
وزیر خارجــه مقدونیه ادامــه داد: تاکنون مذاکرات 
بســیاری انجام شــده و نتایج به دست آمده حاکی از آن 
است که این بحران، راه حل نظامی ندارد و برای حل آنها 
باید بحران را در خاورمیانه و ســایر مناطق پایان داد. این 
موضوع هدف بیشتر کشورهای اروپایی و موضع ما در قبال 

سوریه و سایر تنش های موجود است.

سوپرسل  شرکت 
کــه تولید کننده بازی 
محبوب کلش آف کلنز 
است، در تازه ترین اقدام 
خود پــول رایج ایران 
و  معتبر شمرده  نیز  را 
ایرانی ها  بعد  به  این  از 
نیازی به خرید جم و یا 

سکه از طریق ارزهای خارجی نیستند.
وب سایت »ون ترو بیت« در گزارشی با عنوان )شرکت 
سوپرسل هلندی بازی کلش آف کلنز را با ریال ایران همخوان 
کرد( نوشت: از این به بعد جوانان ایرانی هم می توانند برای 

پیشبرد بازی خود از ریال استفاده کنند!
این وب سایت که مخصوص بازی های پرطرفدار تلفن 
همراه است، در تازه ترین خبر خود نوشت: شرکت سوپرسل 
که تولید کننده بازی محبوب کلش آف کلنز است در تازه ترین 
اقدام خود پول رایج ایران را نیز معتبر شمرده و از این به بعد 
ایرانی ها نیازی به خرید اکســیر و یا سکه از طریق ارزهای 

خارجی نیستند.
این بازی موبایلی که به شدت در میان ایرانی ها مخصوصا 
جوانان طرفدار دارد، اکنون در کافه بازار نیز موجود است و از 
این به بعد مردم ایران می توانند برای پرداخت و پیشبرد بازی 
خود با ارز ایرانی خیلی راحت تر، این اقدام را انجام دهند.

به گزارش جــام نیوز، این وب ســایت افزود: پیش از 
این بســیاری از ایرانی ها به خاطر نداشتن و یا سخت بودن 

کارت های اعتباری مرتبط 
خارجی،  بانک هــای  بــا 
برای  راحتی  دسترســی 
خرید سکه و بالا بردن رتبه 
خود در بازی نداشتند، اما 
اکنون با رفع تحریم ها این 
مهم نیز امکان پذیر شــده 
از  گزارش ها حاکی  است. 
این اســت که شرکت سوپرســل با رفع این مشکل جوانان 
ایرانی، درآمد خود را از بازار ایران تا 30 درصد افزایش دهد.
63 درصد از موبایل باز های ایرانی، بازی کلش آف کلنز 
را روی گوشــی های خود دارند و روزانه چندین ســاعت را 

صرف این بازی می کنند.
این اقدام را می توان یکی از همان گشایش هایی دانست 
کــه برخی از مقامات دولت یازدهم وعــده آن را در دوران 
پســابرجام به مردم داده بودند. زین پس جوانان ایرانی به 
راحتی می توانند با واحد پول رایج کشور، جیب بازی سازهای 
غربی را پر کرده و شــرکت های اروپایی را از مواهب برجام 
که حتما شکرگزار آن هســتند و کفران نعمت نمی کنند، 

بهره مند کنند.
جالب اینجاست که گره های خرج کردن پول های ایرانی 
برای پر کردن جیب موسســات و شرکت های غربی بعد از 
برجام به سرعت باز  شده ولی افکار عمومی همچنان چشم 
به راه ورود فناوری های نوین و تسهیل تعاملات مالی و بانکی 

با بانک ها و موسسات اروپایی در دوران پسابرجام هستند.

دستاورد جدید برجام
در بازی »كلش آف كلنز« پدیدار شد!

منتخب پنجمیــن دوره مجلس خبرگان با 
اشاره به مطرح شــدن نام آیت الله جنتی برای 
ریاســت مجلس خبرگان گفت: ایشان یکی از 
برترین شخصیت هایی است که برای این موقعیت 

کاندیدا است. 
آیت الله محســن اراکی منتخب اول مردم استان 
مرکزی در پنجمیــن دوره مجلس خبرگان رهبری 
در گفت وگو با تســنیم با اشاره به گزینه های ریاست 
مجلس خبرگان از جمله آیت الله جنتی، گفت: عده ای 

خواســتار ریاست ایشان هســتند که باید ببینیم در 
آینده چه می شود.

این اســتاد عالی دروس خارج فقه و اصول حوزه 
علمیه قم، شــخصیت آیت الله جنتی را شــخصیتی 
شایسته دانســت و تصریح کرد: آیت الله جنتی یکی 
از برترین شخصیت هایی است که برای این موقعیت 

کاندیداست.
وی تاکید کرد که بدنه مجلس خبرگان هر فردی 

را انتخاب کند، قطعاً اصلح خواهد بود.

آیت الله اراکی مطرح کرد

آیت الله جنتی از برترین شخصیت ها برای 
ریاست مجلس خبرگان است

روزنامه دیلی میل:

سازمان سیا به صدام
در حمله شیمیایی به ایران 

كمک می كرده است
یک روزنامه انگلیسی نوشت، سازمان سیا در زمان ریاست جمهوری 
ریگان در آمریکا به حمله شــیمیایی صدام در سال 1988 علیه ایران 

کمک کرد.
روزنامه دیلی میل طی مقاله ای خاطرنشان کرد که آمریکا طی جنگ ایران و 

عراق در دهه 1980 در انجام حملات شیمیایی علیه ایران کمک کرد.
به نوشته این روزنامه انگلیسی دولت »دونالد ریگان« اطلاعاتی در اختیار بغداد 

قرار دارد که به آنها برای انجام حملات شیمیایی کمک کرد.
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما دیلی میل افزود، مقامات آمریکایی اطلاعات 
نظامی را درباره محل مخفی شــدن نیروهای ایرانی در ســال 1988 در اختیار 
عراقی ها قرار می دادند. این در حالی اســت که آمریکایی ها از این موضوع اطلاع 
داشته که بغداد از این اطلاعات برای انجام حملات شیمیایی استفاده خواهد کرد.
بر اساس اسناد منتشر شده، عراق در اوایل سال 1988 طی چهار حمله مهم 
که به پایان یافتن این جنگ هشت ساله کمک کرد از گاز خردل و سارین علیه 

ایران استفاده کرد.
طی این جنگ هشــت ساله حدود 20 هزار نیروی ایرانی به سبب استشمام 
گاز خردل و اعصاب به سبب حملات عراق کشته و 100 هزار نفر مجروح شدند.

عراقی ها با استفاده از نقشه ها، تصاویر ماهواره ای و دیگر اطلاعاتی که آمریکا 
در اختیار آنها قرار می داد، این حملات را انجام می دادند.

این در حالی است که آمریکایی ها همواره اعلام کرده اند عراقی ها هرگز نگفته 
بودند که قرار است از این اطلاعات برای انجام حملات شیمیایی استفاده کنند.

»ویلیام جی کیسی« مدیر اطلاعات مرکزی سازمان سیا در جریان اطلاعاتی 
درباره تلاش های کارخانه های تســلیحات شیمیایی عراق برای تولید گاز خردل 

برای استفاده در جنگ قرار گرفته بود.
ســیا تخمین می زد که عراق قابلیت دســت کم دو تن گاز اعصاب را در روز 

داشت و می دانست که عراق از این تسلیحات علیه ایران استفاده خواهد کرد.
این در حالی اســت که براساس پروتکل مربوط به 1925 که آمریکایی ها در 
ســال 1975 آن را تصویب کردند کشورها نباید از تسلیحات شیمیایی استفاده 
کنند و با هرگونه تلاش کشورهای دیگر برای انجام این کار نباید موافقت کنند.


